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ســرویس سیاســی- یک نماینده پیشین 
مجلس شورای اســامی گفت: امروز مشاهده 
می کنیــم درحالی که یک عــده از هر دو گروه 
اصاح طلــب و اصولگــرا و بخش های جامعه 
تــاش می کنند صــدای این اعتراضــات را به 
گوش حاکمیت برســانند، یــک عده که به زعم 
اصولگرایان نفوذی هســتند آتــش بیار معرکه 

می شوند.
طیبــه سیاوشــی درباره عملکــرد و رویه 
صداوسیما در چند روز اخیر و دعوت از مهمانانی 
از هر دو جریان سیاســی کشــور  است، گفت: 
شــرایط فعلی که در برخی خیابان ها و شهرهای 
مختلف مشــاهده می کنیم و شاهدش هستیم به 
زعم بســیاری از کارشناسان و متخصصین علوم 
اجتماعی، سیاســی و اقتصادی؛ درســت است 
که ریشــه اقتصادی دارد، اما برآمده از بخشی از 
جامعه است که صدای آن ها به گوش نرسیده، به 
آنها پرداخته نشده، باورشان نکرده اند و در جامعه 
پس زده شده  اند. زنان، دختران، پسران و مردانی 
که ســبک زندگی آن ها در ظاهر و شخصیت در 
هیچ جای جامعه منعکس و پذیرفته نشده است.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسامی 
یادآور شــد: درست است که در ابتدای حوادث 
اخیر مناظره هایی در صداوســیما برگزار شد که 
مورد اقبال من، دهه پنجاهی ها و شــصتی ها قرار 
گرفت اما دهه هفتادی ها و هشتادی ها و افرادی 
که امروز به وضعیت اعتــراض دارند، اقبالی به 

این مناظرات نشــان ندادند. زیرا شخصیت هایی 
بــرای مناظره آمدند که برای این گروه شــناخته 
و پذیرفته شــده نبودند، شــاید برای من نوعی 
جــذاب بــود چراکه این افراد یــا هیچ وقت به 
صداوســیما دعوت نشده بودند یا سال ها توسط 
سیستم کنار گذاشته شده بودند اما همان طور که 
 گفتم برای دهه هفتادی ها و هشتادی ها جذابیت 

نداشت.
وی با بیان این که اقدامی که در شــبکه خبر 
و یا در شــبکه ۴ در برنامه شیوه صورت گرفت 
جالــب بود، عنوان کرد: به اعتقاد من برنامه هایی 
مانند برنامه ای که آقای کرباسچی در  آن حضور 
داشــتند و یا برنامه شــیوه که یک نوع نوآوری 
در مناظرات داشت، پســندیده بودند و معتقدم 
باید حفظ شــوند، اما از سوی دیگر به اعتقاد من 
باید از گروه های مختلفی مانند کسانی که امروز 
معترض هســتند، یعنــی نوجوانان و جوانان که 
بین ۱۰ الی ۱۵ میلیون جمعیت کشور را تشکیل 
می دهند و می گویند صدای ما شــنیده نمی شود، 
دعوت کنند که به صداوسیما بیایند. البته ذکر این 
نکته را هم ضروری می دانم عملکرد صداوسیما 
برای یک بخشــی از جامعه قابل استفاده و برای 
بخــش عظیم دیگر از جامعــه به هیچ وجه قابل 

استفاده نیست.
سیاوشــی با بیان این که متاســفانه باید این 
را اضافه کنیم بخشــی از صدا وسیما انگار تحت 
نظر و مدیریت  این سازمان نیست، گفت: ظاهرا 
اعمــال نظری روی عملکرد برخی از بخش های 
صداوســیما وجــود ندارد و برنامه هــا را به هر 
صورتی که دل شــان می خواهد پخش می کنند. 
مشــاهده کردیم افرادی را در این مدت دعوت 
کردند که این اشــخاص حرف هایی زدند که از 
یک فرد عادی بعید اســت چه برســد به کسی 
که اســتاد دانشگاه تهران است و مدعی می شود 
تحصلیکرده اســت، حرف هــای ضداخاقی 
و جنســیتی که از وی پخش شــد و یا  ۲ الی ۳ 
 نفــر دیگر  را دعوت کردند کــه بازخورد منفی 

داشت!
وی ادامــه داد: امروز مشــاهده می کنیم در 
حالی که یک عــده از هر دو گروه اصاح طلب 
و اصولگرا و بخش هــای جامعه تاش می کنند 

صدای ایــن اعتراضات را بــه گوش حاکمیت 
برسانند، یک عده که به زغم اصولگرایان نفوذی 

هستند، آتش بیار معرکه می شوند.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسامی 
ادامه داد: بســیار جالب است درحالی که افرادی 
در جامعه معتقد هســتند ایــن اعتراضات و به 
گفته آنان اغتشاشــات را فقط دشــمن خارجی 
مدیریت می کند یک عده هم هســتند در داخل 
بنزین روی این اعتراضــات می ریزند در حالی 
که به راحتی می شــود این افراد را مدیریت کرد. 
دبیر ســتاد امر به معروف و نهی از منکر یا آقای 
فان و فان باید در شــرایط بحران با این مردم 
درســت برخورد کنند اما حرف های شان مانند 
این اســت که شما ارباب و مردم رعیت هستند. 
این مردم ۴۰ ســال است بار تحریم و سختی ها 
را به دوش می کشــند امــا می بینیم یک دفعه در 
مجلســی که مجلس انقابی است و در دولتی که 
دولت محرومان است وزیری معرفی می شود که 
چنــد هزار میلیارد ثروت دارد و بدبخت مردمی 
هستند که استخوانشان زیر بار این وضعیت خُرد 
 می شــود چون این تناقضات را مردم مشــاهده 

می کنند.
این فعال سیاســی با تاکید بر این که صدای 
مردم باید شــنیده و مشکات شــان حل شود، 
گفــت: رئیس قوه قضائیه گفته اســت که بیایید 
گفت وگو کنیم امیدوارم به کسانی که صدای شان 
شنیده نمی شود فرصت داده شود، این افراد اتفاقا 
می تواننــد بیایند در صدا و ســیما حرف بزنند و 
آقای رئیس قوه قضائیه صدای شــان را بشــود. 
چراکه امروز جوانان اگر صدای شــان شــنیده 
نشود یا صدمات روحی روانی غیرقابل جبرانی 
می بیننــد و یــا مانند بســیاری از آنها مهاجرت 
می کنند در صورتی که این جوانان  ســرمایه های 

کشور هستند.
وی گفت: بار عظیمی از صداوسیما بر دوش 
مردم اســت زیرا از بودجه عمومی کشور سهم 
زیادی می برد؛ بنابراین خوب است این سازمان 
مدیریت لازم را به کار گیرد و صدای این جوانان 
را که به گوش حاکمیت به ویژه رئیس قوه قضائیه 
برساند و یک آرامش روحی و روانی برای مردم 

فراهم کند.

سیاوشی نماینده ادوار مجلس:

مردم تناقضات را مشاهده می کنند

گزینه های احتمالی دولت برای معرفی 
به عنوان وزیر پیشنهادی کار

سرویس سیاســی-همزمان بــا اتمام مهلت 
قانونی دولت برای معرفی گزینه پیشنهادی وزارت 
کار، تعــاون و رفاه اجتماعــی، گمانه زنی ها درباره 
گزینه پیشــنهادی دولت به مجلس به عنوان »وزیر 
پیشــنهادی« از هم اکنون در رسانه ها و فضاهای غیر 

رسمی به گوش می رسند. 
در اواخر خرداد ۱۴۰۱، محمدهادی زاهدی وفا 
)عضو هیات علمی دانشــگاه امام صادق( به عنوان 
سرپرســت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی پس 
از برکناری یا استعفای رازآلود حجت عبدالملکی، 
منصوب شــد. زاهدی وفــا ۱۲ مهر بالاخره پس از 
ســه ماه و نیم درخواست مجلس برای معرفی وزیر 
بــه مجلس برای تصدی وزارتخانه معرفی شــد اما 
نمایندگان به او با یک رای گیری شکننده در نهایت 

با اختاف یک نماینده، رأی اعتماد ندادند. 
انتقاد نمایندگان از گزینه معرفی شــده دولت 
بیشتر به مسئله کارنامه اقتصادی و مالی زاهدی وفا 
و بحــث تصدی چند هزار میلیــارد تومان اموالش 
اختصاص داشــت. زاهدی وفا البته توضیح داد که 
اماک و اموال یادشــده از طــرف پدری برای امور 

خیریه به او ارث رسیده است. 
نماینــدگان عدم ارتبــاط و هماهنگی وی با 
مجلســی ها را در مدت سه ماه و نیم تصدی پست 
سرپرســتی این وزارتخانه را نیز از دلایل خود برای 

عدم ارائه چراغ سبز به زاهدی وفا برشمردند.
در ادامه باتکلیفی این وزارتخانه در ادامه مورد 
انتقاد بســیاری از نمایندگان به خصوص کیومرث 
سرمدی واله عضو هیات رئیسه کمیسیون اجتماعی 
مجلس قرار گرفت. همین مســئله باعث تســریع 
دولت در بررسی گزینه های احتمالی برای معرفی به 
مجلس یا سرپرستی شد؛ هرچند سخنگوی دولت 
هفته گذشته اظهار کرد که دولت برای ابقای زاهدی 
وفا به عنوان سرپرست تا زمان معرفی وزیر جدید از 

رهبر انقاب اجازه گرفته است. 
گزینه های روی میز دولت

در این میان، برخی منابع هادی مقدسی )نایب 

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس هشتم( را به عنوان 
گزینه دولت مطرح می کنند. مقدســی دارای مدرک 
دکترای اقتصاد بــوده و طراحی مصوبه بیمه برخی 
اقشــار مانند »قالیبافان، خادمان مســاجد و عتبات، 
کارگران ساختمانی، زنان سرپرست خانوار و باربران 

کالا در بازار« را در پرونده خود دارد. 
وی همچنین در زمان ریاست ابراهیم رئیسی در 
سازمان بازرسی کل کشور، مدیریت بخشی از حوزه 
منابع انســانی این سازمان را برعهده داشته و رئیس 
کمیته تنقیح قوانین مجلس از دهه ۱۳۹۰ تاکنون نیز 

بوده است. 
وی همچنین عضو شــورای فنی شرکت بیمه 
ایران و همچنین چندماه عضویت در هیات مدیره و 
مدیرعاملی شســتا در پایان دولت دهم را در کارنامه 
دارد.  حمیدرضا حاجی بابایی )نماینده مردم همدان 
و رئیس کمیســیون برنامه و بودجه مجلس( نیز از 
گزینه هایی اســت که احتمال معرفی وی به عنوان 
وزیر مطرح شــده اســت.  حاجی بابایی یک دوره 
تصدی پســت وزارت آموزش و پرورش را دولت 
محمــود احمدی نژاد در کارنامه دارد. وی که دارای 
مدرک دکتری الهیات است، از سال ۱۳۷۴ و از زمان 
تولــد مجلس پنجم تا به امروز شــش دوره نماینده 
مردم همدان در مجلس بوده اســت. به جز مجلس 
نهم که در آن زمان در میان سال های ۱۳۸۸ تا ۱۳۹۲ 
در دولت دهم پســت وزارت آموزش و پرورش را 
عهده دار بود، وی در سایر شش دوره مجلس پنجم 
تا یازدهم، موقعیت هایی چون »ریاســت کمیسیون 

تلفیق، ریاســت کمیسیون برنامه و بودجه، ریاست 
فراکســیون فرهنگیان و عضویت در هیات رئیسه 
کمیســیون اصل ۹۰« را در مجلس برعهده داشــته 

است. 
 حاجــی بابایی همچنین عضــو هیات امنای 
دانشــگاه بوعلی همدان و دانشــگاه علوم پزشکی 
همــدان بوده و همچنان این عضویت را حفظ کرده 

است. 
گزینه بســیار مطرح دیگر البته ســیدصولت 
مرتضوی )معاون اجرایی رئیس جمهور( در دولت 
فعلی اســت. وی که در کارنامه خود سابقه ریاست 
سازمان اموال و اماک بنیاد مستضعفان را ثبت کرده 
است، در دولت دوم احمدی نژاد معاون سیاسی وزیر 
کشــور بود. استانداری خراسان جنوبی و همچنین 
چهار سال تصدی پست شهرداری مشهد )از ۱۳۹۲ 
تا ۱۳۹۶( نیز از مناصبی است که وی در سابقه خود 

دارد. 
مهرداد بذرپاس )رئیس دیوان محاســبات( نیز 
از گزینه هــای مطرح برای معرفی بــه عنوان وزیر 
کار پیشــنهادی به مجلس است. این فارغ التحصیل 
دانشــگاه شــریف و دانشــگاه عامه طباطبایی، 
سابقه مشــاوره به محمود احمدی نژاد در دو دوره 
شــهرداری و ریاســت جمهوری وی را در کارنامه 
داشــته و مدیرعاملی پارس خودرو در دهه هشتاد 
و همچنین ریاست ســازمان ملی جوانان در اواخر 
 همــان دهــه را در ســوابق خود به ثبت رســانده 

است.

گمانه زنی ها درباره گزینه پیشنهادی دولت به مجلس به عنوان »وزیر پیشنهادی« از هم اکنون در رسانه ها و فضاهای غیر رسمی به گوش می رسند.

سرویس سیاسی- عضو کمیسیون 
اجتماعی مجلس گفــت: به عقیده من 
آقای زاهــدی وفا از ناحیــه ارتباط با 
نمایندگان آسیب دید و این در شرایطی 
بود که ایشان پاسخ خوب و قانع کننده ای 
نســبت به مباحثی که نسبت به مسائل 
شــخصی اش وجود داشت ارائه کرد اما 
مســاله ارتباط با نماینــدگان برای او به 

چالش جدی تبدیل شد.
سید کریم حســینی نماینده مردم 
اهــواز و عضــو کمیســیون اجتماعی 
مجلس شــورای اسامی در خصوص معرفی گزینه پیشنهادی جدید دولت 
برای تصدی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، گفت: وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی از لحاظ عملکردی و شرح وظایف یک وزارتخانه خیلی مهم 
و گســترده ای اســت، لذا اینکه این وزارتخانه معطل بماند هم برای دولت و 

هم برای کشور ضررآفرین است.
وی افــزود: مــا این تأملی که دولت برای معرفی وزیر پیشــنهادی این 
وزارتخانــه دارد را از جهت اهمیت ایــن وزارتخانه می بینیم و اینکه دولت 

می خواهد فردی را براساس بررسی های دقیق معرفی کند.
نماینــده مردم اهواز همچنین تاکید کرد: دولت باید به دنبال این باشــد 
که هرچه زودتر گزینه مدنظر خود را معرفی کند، البته بهتر بود این اتفاق در 
روزهای پایانی هفته گذشــته انجام می شد تا بتوانیم در روز چهارشنبه هفته 
جاری جلســه رأی اعتماد را داشــته باشیم به این خاطر که بعد از هفته کاری 
فعلــی، نمایندگان یک هفته در حوزه انتخابیه حضور پیدا خواهند کرد و این 

عدم معرفی وزیر ممکن است به اتاف زمان منجر شود.
عضو کمیســیون اجتماعی مجلس در پاســخ به این سوال که »با توجه 
رونــد رأی اعتماد زاهدی وفا که از نظر منفی مجلس به یک وضعیت تعادل 
حرکت کرد و با یک رأی از تصدی وزارتخانه بازماند، چه ویژگی هایی باید 
برای معرفی وزیر جدید از ســوی رئیس جمهور مدنظر باشد؟«، عنوان کرد: 
یک موضوع مهمی که آقای زاهدی وفا از آن اســتفاده نکرد ارتباط با مجلس 
و با کمیسیون های تخصصی است، که این مساله می تواند برای رأی آوری و 

پیشبرد اهداف و برنامه هایی که وزیر دارد، موثر باشد.
وی ادامه داد: یک مســاله مهم دیگر نگاه اقتصادی اســت، در اینجا نگاه 
اقتصادی آقای زاهدی وفا یک شاخص مثبت بود برای انتخاب که برای وزیر 
پیشنهادی بعدی هم می تواند مدنظر قرار گیرد؛ به این علت که بخش مهمی از 
وظایف این وزارتخانه در حوزه اقتصادی و شرکت های تحت پوشش است، 

لذا نگاه اقتصادی اهمیت قابل توجهی دارد.
عضو مجمع نمایندگان استان خوزستان ادامه داد: آشنایی با ماموریت ها 
و وظایف وزارتخانه هم یکی از مسائل مهم و مدنظر نمایندگان است. اینکه 
وزارتخانه در بخش تعاون چه ماموریت هایی دارد و چه برنامه ای باید داشته 
باشــد، در حوزه کار و فرصت های اشتغال و مشکات حوزه کار و همچنین 
در حوزه رفاه اجتماعی، بازنشستگان و حوزه درمان و آشنایی با این حوزه ها 

می تواند برای وزیر آینده یک امتیاز باشد.
حســینی در پاســخ به ســوالی پیرامون »لزوم تعامل وزیر پیشنهادی با 
عمــوم نمایندگان مجلس، بــا توجه به عدم توفیق زاهدی وفا با یک رأی آن 
هم علیرغم نظر مثبت سه کمیسیون تخصصی«، گفت: بله این مساله درستی 
اســت، ارتباط و تعامل مثبت با نماینــدگان اهمیت قابل توجهی دارد، برای 
مثال در کمیســیون اجتماعی هم میان موافقان و مخالفان ایشان یک وضعیتی 
مشابه صحن علنی رقم خورد و کمیسیون با یک رأی مرزی نسبت به ایشان 

نظر مثبت و موافق داد.
وی ادامه داد: به عقیده من آقای زاهدی وفا از ناحیه ارتباط با نمایندگان 
آسیب دید و این در شرایطی بود که ایشان پاسخ خوب و قانع کننده ای نسبت 
به مباحثی که نســبت به مسائل شخصی اش وجود داشت ارائه کرد اما مساله 
ارتباط با نمایندگان برای او به چالش جدی تبدیل شد و در نهایت هم نتیجه 

آنگونه رقم خورد.

سرویس سیاسی- مشاور وزیر راه در امور زیربنایی اظهار داشت: طبق 
قانــون باید ۶۰ درصد اعتبارات حاصــل از جرایم رانندگی باید برای ایمنی 
جاده ها هزینه شــود اما ســازمان برنامه وبودجه این اعتبارات را تخصیص 

نمی دهد و از این رو شکایتی رابه کمیسیون اصل ۹۰ ارایه کرده ایم.
حسین میرشفیع درباره اهمیت ایمن سازی جاده های کشور برای کاهش 
تلفات ناشــی از تصادفات، اظهار داشت: یکی از موضوعات موثر در کاهش 
تصادفات ارتقای ایمنی شبکه جاده ای کشور است و در این راستا برای تعیین 
نقاط حادثه خیز در کمیسیون ایمنی راه ها فرمولی برای تعیین نقاط حادثه خیز 
تعریف شده  که برای شناسایی این نقاط به آمارهای دقیق سه ساله تصادفات 

در یک فاصله مسافتی مشخص نیاز داریم.
وی ادامه داد: از آنجایی که پلیس کروکی های تصادفات را تهیه می کند 
دسترســی به آمار دقیق تصادفــات و موقعیت جغرافیای آن دارد اما در حال 
حاضر یکی از مشــکات این اســت که پلیس اطاعات دقیق تصادفات در 
طول ســه سال و موقعیت جغرافیای آنها را در این مدت ندارد که به وزارت 
راه و شهرسازی ارایه دهد. اخیرا انجمن خیرین راه سازی اعام آمادگی برای 
تهیــه این اطاعات کرده اند اما پلیس هم به صورت هوشــمند در حال تهیه 

این اطاعات است.
مشاور وزیر راه و شهرسازی در امور توسعه و زیربنایی گفت: در حال 
حاضر با پلیس برای شناسایی ۶۰۰ نقطه حادثه خیز در شبکه جاده ای کشور 
به توافق رسیده ایم اما باید توجه داشته باشیم که نوع تصادفات تغییر کرده و 
از آنجایی که علت عمده تصادفات خواب آلودگی و خستگی است، این نوع 
تصادفات در هر نقطه ای می توانند رخ دهند بنابراین نمی توان نقطه مشخصی 
برای این نوع تصادفات مشخص کرد از این رو در کنار کاهش و حذف نقطه 

حادثه خیز باید برای ارتقای فرهنگ سازی ترافیک هزینه کرد.
میرشــفیع با اشاره به اهمیت آشکار سازی نقاط حادثه خیز افزود: یکی 
از موضوعــات مهم آشکارســازی نقاط حادثه خیز اســت چراکه برخی از 
تصادفات به دلیل دیده نشــدن رخ می دهند و همین آشــکار ســازی نقاط 

حادثه خیز عامل موثر در کاهش تصادفات محسوب می شود.
وی تاکید کرد: طبق برنامه و اســناد بالادســتی باید سالانه ۱۰ درصد از 

میزان تصادفات کاهش پیدا کند که این هدف محقق نشده  است.
مشــاور وزیر راه در امور توسعه و زیربنایی با انتقاد از عملکرد سازمان 
برنامه و بودجه در پرداخت اعتبارات تعریف شــده برای کاهش تصادفات 
گفــت: طبق قانون ۶۰ درصــد اعتبارات حاصل از جرایم رانندگی باید برای 
ایمنی جاده ها هزینه شود اما سازمان برنامه وبودجه این اعتبارات را تخصیص 

نمی دهد و از این رو شکایتی رابه کمیسیون اصل ۹۰ ارایه کرده ایم.
میرشــفیع ادامه داد: میزان اعتبارات حاصل از جرایم رانندگی در ســال 
۱۴۰۰ حدود ۵ هزار میلیارد تومان بود که ســازمان برنامه و بودجه تنها ۲۰۰ 
میلیارد آن را به وزارت راه و شهرســازی پرداخت کرد که این به طور واضح 

و مشخص قانون شکنی بزرگ محسوب می شود.

حسینی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

معطل ماندن وزارت کار برای دولت و 
کشور ضررآفرین است

مشاور وزیر راه در امور زیربنایی مطرح کرد:

قانون شکنی سازمان برنامه  و بودجه در 
پرداخت اعتبارات جرایم رانندگی 

فیلم های آلوده 

به مصلحت کشور نیست

توضیح ضرغامی 

دامنه وسیع اعتراضات

شبکه های اجتماعی خارجی 

دهه هفتاد و هشتادی 

برداشته شد

اخبار ویژه ...

هاشمی در واکنش به حوادث هفته های اخیر و پخش فیلم های آلوده از آنتن 
تلویزیــون می گوید: »پخش فیلم های آلوده مرا زیاد متعجب نکرد، چون اتفاقی 
است که می تواند هر لحظه رخ دهد. در مورد حضور نفوذی یا خرابکار در صدا 
و سیما نمی توان چیزی را تکذیب کرد، چون از ابتدای انقاب افرادی که به هر 
شــکل با نظام زاویه دارند در این سازمان فعالیت می کردند. سال ۶۰ که من وارد 
صدا و سیما شدم فضا و وضعیت کشور با حالا متفاوت بود. کشور از هر طرف 
تحت فشار بود. جنگ هم تازه آغاز شده بود و در داخل کشور هم گروهک های 
تروریســتی و خرابکار فعالیت می کردند. روز دوم، سوم شروع فعالیتم بود که با 
مورد عجیبی برخورد کردم. در ورودی ســاختمان اصلی که دفتر کارم آنجا بود 
مشاهده کردم که بر روی یکی از دیوار ها از سقف تا زمین اعامیه های گروک های 
ترویســتی، مارکسیت، خرابکار، نفوذی، توده ای و ... چسبانده شده است. ابتدا 
تعجب کردم، وقتی از نگهبان در این مورد سوال کردم او گفت صدا و سیما پر از 
نمایندگان و سمپادی های گروهک ها است، یکی دو نفر نیستند که بخواهیم از 
فعالیتشان جلوگیری کنیم.«او در مورد پروژه نفوذ در سازمان صدا و سیما گفت : 
»توجه داشته باشید که گروهک ها و سازمان هایی که دشمنی آن ها با نظام مشخص 
شده است از نفوذی های خود در فرصت های طایی استفاده می کنند، مانند چند 
هفته گذشته که فضای کشور ناآرام بود و این فیلم های آلوده پخش شد. به همین 
دلیل نمی توان از پیش این چهره ها را شناسایی کرد و در مورد تعداد آن ها حرفی 
زد. هر از چندگاهی می بینیم که مجری ها یا بازیگران صدا و سیما در شبکه های 
خارجی برنامه اجرا می کنند و این یک موضوع طبیعی است. در زمان مسئولیت 
ما چند مجری و تهیه کننده خبر حضور داشتند که از صفر تا صد تهیه و پخش 
برنامه  های خبری را انجام می دادند و بعد از چند مدت متوجه شدیم که این نفرات 
جزو نفوذی های منافقین )مجاهدین خلق( بودند. ما فکرش را هم نمی کردیم و 
هیچ نظارتی هم بر فعالیت هایشــان وجود نداشت. به   نظرم حالا هم نمی توان به 

صورت گسترده افرادی را به عنوان نفوذی تسویه کرد.«

نماینــده مردم مهاباد در مجلس یازدهم درخصوص ادامه یا رفع فیلترینگ 
می گوید که فیلتر کردن کلی اینترنت که الان آن را تجربه می کنیم، مصلحت نیست 
و باعث می شود که مشاغل زیادی را از دست دهیم و خدماتی که ادارات به مردم 
باید ارائه دهند، انجام نشود. از آن طرف ماجرا، ما زیر ساخت داخلی به این صورت 
که مدنظر اســت را نداریم و در سطح کشور امکانات برای مان فراهم نیست که 
بتوانیم همه جامعه را پوشش دهیم.جال محمودزاده درخصوص ورود مجلس 
به مسئله گشت ارشاد، بیان کرد: »به باور من کار فرهنگی، کار گشت ارشاد نیست. 
در واقع باید دستگاه های دیگر مثل وزارت فرهنگ و ارشاد و سایر نهاد هایی که 
کار فرهنگی انجام می دهند، در این خصوص تصمیم گیری داشته باشند. گشت 
ارشاد زمینه اینکه کار فرهنگی انجام دهد و با دیگران برخورد کند را ندارد. به این 
علت که نه تنها برای رعایت شئونات اسامی نتیجه مثبتی به همراه نخوهد داشت 
بلکه باعث به وجود آمدن چنین مسائلی می شود؛ بنابراین باید در وظایف گشت 
ارشاد تجدید نظر شود و این مسائل را به متولیان امر بسپارند. مجلس هم قطعا به 
آن ورود پیدا می کند.«این نماینده مجلس در پاسخ به اینکه آیا فیلترینگ شبکه های 
مجازی همچنان ادامه خواهد داشت، گفت: »به غیر از فعالیت هایی که بانک ها، 
ادارات و دستگاه های دولتی دارند، در حال حاضر بیش از ده میلیون شغل در کشور 

در این بستر شکل گرفته و افراد زیادی در این راستا مشغول به فعالیت هستند.«

ضرغامی درباره توییت جنجالی اش درخصوص امر به معروف واکنش نشان 
داد.وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی نوشت: به نام خدا دوستان 
دلسوز خودم امر به معروف و نهی از منکر از ضروریات دین است که در توییت 
قبلی ام با جمله ی: “امر به معروف و نهی از منکر وظیفه ای همگانی اســت”، بر 
اهمیت، ضرورت و فراگیری این اصل مهم تأکید کرده ام. مقاله ی “واجب فراموش 
شــده” در باب اهمیت این اصل مهم که قباً نوشــته ام، در صفحه ی اینستاگرام و 
کانال تلگرامی ام، منتشر شده است. معتقدم این وظیفه اگر بر اساس نگاه حکیمانه ی 
شهید مطهری و با رعایت همه ی اصول و ضوابط مکتبی صورت گیرد، بسیاری 
از مشکات جامعه اصاح خواهد شد. متأسفانه برخی از دوستان بدون توجه به 
صراحت من در توییت اول، صرفاً بر اساس جمله ی کنایه و مطایبه توییت دوم که 
کاماً روشن و قابل درک است، برداشت ناقصی از موضوع داشته اند که قابل احترام 
است. وظیفه می دانم در مقابل فتنه ها و کژی ها با روش های خاص خودم در فضای 

مجازی نقش آفرینی مؤثر داشته باشم. و دین خود را به انقاب و مردم ادا کنم.

سیدحسین موسویان می گوید: »اگر برجام تا قبل از عید توافق می شد، آثار 
مثبت اقتصادی آن مقداری به مردم بویژه نسل جوان امید می داد وکشور با چنین 

دامنه وسیع اعتراضاتی مواجه نمی شد.«

نماینده مجلس یازدهم در خصوص زمان رفع فیلترینگ می گوید: یکی از 
موضوعات جدی که شــبکه های اجتماعی دارند این است که باید در کشورها 
نماینده داشته باشــند. چون آنان نپذیرفتند در کشور ما نماینده ای داشته باشند، 
این امر دچار چالش شــده است.سید جواد حسینی کیا درخصوص زمان عادی 
شدن وضعیت اینترنت کشور، گفت: »مسئولین وزارت ارتباطات بیشتر در جریان 
هســتند اما به هر حال شــرایط باید مساعد شود. البته که در حال حاضر مشکلی 
برای دسترسی به اینترنت وجود ندارد و فقط شبکه های اجتماعی قطع است.«این 
عضو کمیسیون صنایع مجلس افزود: »یکی از موضوعات جدی که شبکه های 
اجتماعی دارند این اســت که باید در کشــورها نماینده داشته باشند. چون آنان 
نپذیرفتند در کشــور ما نماینده ای داشته باشند، این امر دچار چالش شده است. 
چرا که با شــبکه های اجتماعی نمی توان براندازی کرد ولی در آن ها وارد بحث 
براندازی شده اند.«حسینی کیا در خصوص احتمال جایگزینی پلتفرم های داخلی، 
عنوان کرد: »گام اول می تواند این باشد که داخلی ها را تقویت کنیم. گام دوم هم 
می تواند این باشد که پلتفرم های خارجی پای کار بیایند و مسئولیت پذیر شوند.«

روزنامه ایران در یادداشــتی در باره ناآرامی های اخیر نوشت:جنبش فعلی 
جنبــش فراگیر نیســت. ما نمی توانیم بگوییم کل دهــه ۷۰ و ۸۰ به این جنبش 
پیوســته اند.برآورد اولیه از جمعیت فعال در میدان این جنبش در سراسر کشور 
جمعیتی کمتر از ۸۰ هزار نفر را نشان می دهد. اینها افرادی هستند که وسط میدان 
شــعار دادند، تظاهرات کردند یا به جایی آسیب زدند و... این در حالی است که 
جمعیت دهه ۷۰ و ۸۰ بین ۱۵ تا ۲۰ میلیون است اما بخش مهمی از افرادی که در 
میدان فعال بودند کسانی هستند که زیر ۲۱ سال سن دارند و در این میان درصد 
دختران در این جنبش بیشتر است.برداشتن روسری مطالبه واقعی نیست و مثل 
یک گلوله برفی توسعه پیدا خواهد کرد؛ آزادی مطلق در پوشش، یک بخش از آن 

است و مطالبه سایر آزادی های اجتماعی به دنبال آن می آیند.

جدیدتریــن طرح دیوارنگاره ی میدان ولیعصر )عج( تهران با عنوانِ »زنان 
ســرزمین من« چند ســاعت پس از نصب، برداشته شد. بامداد روز پنجشنبه ۲۱ 
مهر ماه دیوارنگاره ی میدان ولیعصر )عج( با به نمایش گذاشــتن تصویر هایی از 
زنان موفق و تأثیرگذار در حوزه های مختلف فرهنگی، هنری، علمی، ورزشی، 
سیاسی و اجتماعی تغییر کرد. زمان زیادی، اما از این تغییر سپری نشد که طرح 
این دیوارنگاره با واکنش ها و حاشــیه هایی از سویِ برخی از صاحبان تصویر ها 

همراه شد.

انتقاد نمایندگان از گزینه معرفی شــده دولت بیشتر به مسئله کارنامه اقتصادی 
و مالــی زاهدی وفا و بحث تصدی چند هزار میلیــارد تومان اموالش اختصاص 
داشــت. زاهدی وفا البتــه توضیح داد که املاک و اموال یادشــده از طرف پدری 
برای امور خیریه به او ارث رســیده است. نمایندگان عدم ارتباط و هماهنگی وی 
با مجلســی ها را در مدت ســه ماه و نیم تصدی پست سرپرستی این وزارتخانه 
را نیــز از دلایــل خود برای عــدم ارائه چراغ ســبز به زاهدی وفا برشــمردند.
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